



Ważna zmiana dotycząca zaświadczeń o dochodzie do stypendium socjalnego (ZAS/DFU)

Najważniejsze do zapamiętania

Od 1 października 2026 r. zaświadczenie ZAS-DFU z e-Urzędu Skarbowego nie będzie akceptowane przy składaniu wniosku o stypendium socjalne.

Aby prawidłowo udokumentować dochód, należy uzyskać z Urzędu Skarbowego zaświadczenie zawierające wszystkie wymagane informacje dotyczące dochodów, przychodów, ulg oraz formy opodatkowania.

Od kiedy obowiązują zmiany?

Od 1 października 2026 r. przy ubieganiu się o stypendium socjalne na rok akademicki 2026/2027 zmieniają się zasady dokumentowania dochodu Studenta oraz członków jego rodziny.

Jakiego dokumentu nie będzie można już użyć?

Ze względu na to, że elektroniczne zaświadczenia ZAS-DFU pobierane z e-Urzędu Skarbowego nie zawierają pełnych informacji o dochodach, nie będą one honorowane jako dokument potwierdzający dochód.

Jaki dokument będzie wymagany?

Należy przedstawić zaświadczenie wydane przez Urząd Skarbowy (w formie tradycyjnej lub elektronicznej), które będzie zawierać wszystkie wymagane informacje dotyczące dochodów.

Jakie informacje musi zawierać zaświadczenie?

Dochody opodatkowane podatkiem dochodowym od osób fizycznych

Zaświadczenie musi zawierać informacje o dochodach z roku bazowego podlegających opodatkowaniu na zasadach określonych w art. 27, 30b, 30c, 30e i 30f ustawy z dnia 26 lipca 1991 r. o podatku dochodowym od osób fizycznych, w tym:

- dochód,
- podatek należny,
- składki na ubezpieczenie społeczne.

Przychody zwolnione z podatku i ulga na dzieci

W zaświadczeniu muszą znaleźć się również informacje o:

- przychodach z roku bazowego zwolnionych z podatku dochodowego,
- kwotach otrzymanych w roku bazowym na podstawie art. 27f ust. 8–10 ustawy z dnia 26 lipca 1991 r. o podatku dochodowym od osób fizycznych (tzw. odliczenie na dzieci).

Forma opodatkowania

Zaświadczenie musi także potwierdzać, czy podatnik w roku bazowym rozliczał się w formie:

- ryczałtu ewidencjonowanego,
- karty podatkowej.

Osoby rozliczające się kartą podatkową

Jeżeli podatnik rozlicza się w formie karty podatkowej (w tym również podatku opłacanego w formie ryczałtu od przychodów osób duchownych), zaświadczenie z Urzędu Skarbowego musi zawierać informację o: maksymalnej rocznej wysokości opłaconego podatku.

Osoby rozliczające się ryczałtem od przychodów ewidencjonowanych

Jeżeli podatnik rozlicza się w formie ryczałtu od przychodów ewidencjonowanych, a jego przychody były opodatkowane stawką:

- 2%, 3%, 5,5%, 8,5%, 10%, 12%, 12,5%, 14%, 15%, 17%,

to zaświadczenie z Urzędu Skarbowego musi zawierać:

- informację o maksymalnej rocznej wysokości przychodu w złotych,
- informację o stawce procentowej podatku, która była stosowana.

Jeżeli przychody były opodatkowane różnymi stawkami ryczałtu, Urząd Skarbowy musi wymienić wszystkie zastosowane stawki i odpowiadające im przychody na jednym zaświadczeniu.

Dochody z najmu

W przypadku rozliczania dochodów z najmu obowiązują następujące stawki ryczałtu:

- 8,5% – dla dochodów do 100 000 zł rocznie,
- 12,5% – dla dochodów powyżej 100 000 zł rocznie.